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SiM info

Teema: Konkurentsiseadusest

From: Arto Aas <arto.aas@employers.ee>  

Sent: Thursday, February 15, 2024 9:11 AM 

To: Kaja Kallas <kaja.kallas@riigikantselei.ee>; tiit.riisalo@mkm.ee; kalle.laanet@just.ee; Lauri Läänemets 

<lauri.laanemets@siseministeerium.ee>; margus.tsahkna@mfa.ee 

Subject: Konkurentsiseadusest 

 

 

Austatud peaminister ja valitsuse liikmed, 
 

12. veebruaril 2024 avaldas Justiitsministeerium konkurentsiseaduse muutmise eelnõu uue versiooni. 
Tööandjate Keskliit on huvirühmana olnud kaasatud eelnõu eelmise versiooni koostamisel.  

 

Toetame konkurentsidirektiivi kiiret ülevõtmist ja tõhusat konkurentsijärelevalvet, aga see ei saa toimuda 
põhiseaduslike printsiipide eiramise arvelt, vaid peaks toimuma nendega kooskõlas. 

 

Kahjuks ei ole meie ettepanekuid suurel määral arvestatud. Justiitsministeerium on endiselt jäänud 
haldusmenetluse juurde, mis ei taga konkurentsijärelevalve kaasuste menetlemisel õigusriigile kohaseid 
menetlusgarantiisid. Paljud õiguseksperdid on öelnud, et see võib olla põhiseadusega vastuolus. 

 

Ka eelnõu uus versioon võib kahjustada ettevõtluskeskkonda ja potentsiaalselt rikkuda isikute põhiõigusi. 

 

Eesti Advokatuuri konkurentsiõiguse komisjon, mis koondab endas Eesti konkurentsiõiguse tippspetsialiste 
on saatnud 13.02.2024 Justiitsministeeriumile kirja (vt manus), milles tuuakse välja mitmeid eelnõuga 
seotud probleeme. Kirjast nähtub, et eelnõu ei ole valmis valitsusele või parlamendile esitamiseks ja vajab 
olulist muutmist/täiendamist. Komisjoni kirjas toodud murekohad on tõsised ja nõuavad tähelepanu. 

 

Palume hoida meid kaasatuna eelnõu uue versiooni muutmisel-täiendamisel enne selle valitsusse ja 
parlamenti saatmist. Ilmselt on otstarbekas teha ümarlaud uue lähenemise arutamiseks. 

 

Eesti ettevõtjate seisukohalt on oluline, et leitaks tasakaalustatud ja põhiseadusega kooskõlas olev 
lahendus, arvestades sealjuures sõltumatute ekspertide ja huvirühmade seisukohtadega.  

 

Tuletame jätkuvalt meelde õigusteadlaste seisukohta, et konkurentsidirektiiv oleks võimalik kiiresti ja 
suhteliselt hõlpsalt üle võtta väärteomenetluses, millega ei kaasneks praeguse eelnõuga sarnaseid suuri 
probleeme. 
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Lugupidamisega, 
Arto Aas 
 
Tööandjate Keskliit 
 


